

CHAP. X.

DE LA MISSION SURNOMMÉE DES APOSTRES AUX
KHIONONTATERONONS.

LES K[h]ionontater[on]ons, qu'on appelle la nation du Petun, pour l'abondance qu'il y a de cette herbe, font éloignez du pays des Hurons, dont ils parlent la langue, environ douze ou quinze lieuës tirant à l'Occident: ils ont eu autresfois de cruelles guerres les vns contre les autres; mais ils font maintenant en tres-bonne intelligence, & depuis peu ont renouellé leur alliance, & fait nouvelle confederation contre quelques autres peuples leurs ennemis communs.

Nous auons pris cette occasion pour y annoncer l'euangile, & y arborer si nous pouons le drapeau de Iesus-Christ. [165] C'a esté la cinquiefme de nos missions, que nous auons nommé la mission des Apostres. Le fort en est escheu au Pere Charles Garnier, & au P. Ifaac Iacques [*sc.* Iogues]. Voicy les noms qu'ils ont donné à neuf bourgs qu'ils y ont rencontré, fainct Pierre & fainct Paul, fainct André, fainct Iacques, fainct Thomas, fainct Iean, fainct Iacques & fainct Philippe, fainct Barthelemy, fainct Matthieu, fainct Simon & fainct Iude.

Cette mission a esté la plus riche de toutes, puis que les croix & les souffrances y ont esté plus abondantes. Voicy ce que m'efcriurent nos Peres des commencemens qu'ils y eurent.

Enfin nous voila arriuez, Dieu mercy, au dernier